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Eurodeputatul PUSL, Maria Grapini, la conferinţa cu tema "CSR şi 
sustenabilitate", organizată de ziarul Bursa: România ar putea să devină un 
exemplu la nivel european! 
 
Europarlamentarul PUSL, Maria Grapini, membru în grupul S&D, a 
participat, în calitate de invitat şi speaker, la conferinţa cu tema "CSR şi 
sustenabilitate", organizată de ziarul Bursa. 
 
În intervenţia sa, eurodeputatul Grapini a punctat faptul că România, a 
şasea ţară ca mărime din UE, trebuie să îşi lase o amprentă serioasă în 
piaţa unică, în piaţa internă a UE. De asemenea, a mai spus Maria Grapini, 
România ar putea să devină un exemplu la nivel european. În sprijinul 
afirmaţiilor sale, europarlamentarul PUSL a menţionat că, în ultimii 33 de 
ani, ţara noastră a pus bazele unei clase de mijloc de antreprenori, care 
are însă nevoie de sprijinul statului. 
 
"În calitatea mea de vicepreşedintă a Comisiei pentru Piaţa Internă din PE, 
trebuie să spun că scopul meu este acela de a face reglementările 
legislative europene inteligibile, posibil de aplicat, cu un calcul exact al 
impactului. Aici trebuie să înţegem că funcţionăm ca un sistem în care 
toată lumea trebuie să fie responsabilă. Şi, dacă în acest sistem în care 
intră banca, guvernul, instituţiile statului, cetăţeanul, nu se implică toată 
lumea - şi vorbim de o relaţie corectă, etică - şi punem presiune doar pe un 
singur actor,nu vom schimba nimic în direcţia dorită de noi toţi", a avertizat 
eurodeputatul umanist. 
 
Una dintre problemele majore pe care Maria Grapini le vede în cazul 
României este rămânerea în urmă la capitolul explicării implementării 
reglementărilor europene. 
 



"Dacă eu explic beneficiul aplicării unei reglementări pentru compania mea, 
îi am de partea mea şi pe angajaţi, şi pe clienţi, şi pe furnizori şi pe 
reprezentanţii băncii", a explicat europarlamentarul PUSL. 
 
De asemenea, Maria Grapini a menţionat celor prezenţi, cu exemple 
elocvente, numărul mare de reglementări votate, doar săptămâna trecută, 
în plenul PE de la Strasbourg, pe tema dezbătută astăzi. 
 
Potrivit europarlamentarului român, după 30 de ani, a fost modificată 
Directiva legată de apele uzate urbane. 
"Cine este responsabil? Statisticile spun că industria construcţiilor are cea 
mai mare responsabilitate, dar şi cetăţenii. Această directică este extrem 
de importantă în sensul conştientizării, educării cetăţeanului, a oamenilor 
de afaceri, a societăţii civile, dar şi a instituţiilor statului, pe tema acestui 
important subiect", a adăugat Maria Grapini. 
 
Nu în ultimul rând, eurodeputatul PUSL a vorbit despre modificarea 
Directivei privind implementarea sistemelor de transport inteligent în 
domeniul transportului rutier, votată săptămâna trecută, dar şi despre 
regulamentul privind clasificarea, etichetarea şi ambalarea substanţelor şi 
amestecurilor, în condiţiile în care, în România, este o mare problemă cu 
etichetarea corespunzătoare a unor produse. 
 
A fost, de asemenea, o mare problemă în România cu exportul de deşeuri, 
acesta fiind reglementat în UE. Este responsabil atât exportatorul, cât şi 
ţara importatoare. Există o listă de state care pot importa deşeuri, în 
măsura în care pot să prelucreze cantitatea pe care o importă. Sunt însă 
foarte multe abateri de la aceste reglementări. Şi vin peste noi, alte 
reglementări... De exemplu, Regulamentul privind obligaţiunile verzi, care a 
fost votat tot săptămâna trecută. Importantă este şi lupta împotriva 
dezinformării ecologice. De multe ori, obligaţiunile verzi sunt folosite de 
întreprinderi poluante pentru a obţine un credit, o finanţare, fără a avea un 
plan eficient de respectare a obligaţiilor din acordul de la Paris. 
 
Noi putem să respectăm toate aceste reguli legate de ţintele din 2030 sau 



2050 doar dacă facem să funcţioneze sistemic toţi aceşti actori implicaţi şi 
să nu o facem doar formal", a conchis Maria Grapini. 
 
Printre temele dezbătute la acest eveniment s-au aflat şi: cadrul de 
reglementare pentru implementarea proiectelor din domeniul 
sustenabilităţii; soluţiile sectorului privat pentru un mediu curat; criza 
alimentară şi criza apei vs sustenabilitate şi mediu curat; digitalizare vs 
programe sustenabile şi energie verde; avantaje şi provocări pentru pentru 
companiile care investesc în proiecte sustenabile; influenţa investitorilor în 
CSR asupra activităţii companiilor şi, nu în ultimul rând, lupta împotriva 
risipei alimentare - o problemă între social şi mediu. 
 
La conferinţa moderată de preşedintele Asociaţiei Române pentru 
Dezvoltare Locală Durabilă, Alina Bilan, alături de europarlamentarul Maria 
Grapini, au mai participat: Diana Buzoianu (vicepreşedintele Comisiei 
pentru mediu şi echilibru ecologic din Camera Deputaţilor) -intervenţie 
video, Laszlo Borbely, consilier de stat la Cabinetul Primului-Ministru şi 
coordonator al Departamentului de Dezvoltare Durabilă din Cadrul SGG, 
Constantin Damov, preşedintele Coaliţiei pentru Economie Circulară, 
Gabriela Folcuţ, Directorul Executiv al Asociaţiei Române a Băncilor, 
precum şi Florin Spătaru, consilier de stat la Cancelaria Primului-
Ministrului. 


